
   
 

  

Referat: 
 

 
1. Godkendelse af referat 

Godkendt uden kommentarer 

 

 

2. Ordensregler (Johannes) 

Tilbagmelding fra medarbejdere og elever 

Revidering og godkendelse 

 

Lærerne udtaler, at punktet med skolebøger udgår. Der er også blevet drøftet muligheden for 

at finde et sted for parkering af løbehjul og skatboards – enten under halvtaget i skolegården 

eller i kælderen ved hovedindgangen. Kim Kawaler undersøger muligheder for at etablere et 

sted til opbevaring, og hvordan de sikres. 

Generelt skal vi dog være opmærksomme på, at der ikke vedtages for mange regler der skal 

håndhæves. 

Der er blandede holdninger til hvordan udfordringerne med mobiltelefoner håndteres. Der er 

både gode og dårlige erfaringer med mobilfri skole. En utilsigtet effekt er, at ingen børn 

forlader skolen midt på dagen – fordi mobilen først låses ud ved skoledagens afslutning.  

Kontakten via mobiltelefonen i pauserne, kan også være en måde at være social på – derfor 

kan det være svært for en del unge at skulle undvære sin telefon hele dagen. 

 

Skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 17. september 2019 kl. 19.00 –21.00 
 

 

 

 

 

 

 

Afbud: Sanne, Heidi og Vibeke. Kenneth har taget over for Janni, og 

Sara deltager som suppleant for Heidi. 

 

Elevrådet: Der tales om forskellige typer for sportsdage for 

ungeuniverset. Der tænkes på en dag hen mod påske. 

SB peger ind på forskellige forslag – bl.a både en intro og en 

afslutningstur, overnatning på skolen (evt. med nattevagt af forældre 

og en afdelingsleder) og at invitere de kommende 7. klasser med.  

Elevrådet har talt om udeområdet. Mange forskellige forslag fx et 

træhus, terrasse, hængekøjer osv. Det nedsatte udvalg for 

udeområdet træder sammen – Leif nævner, at der fra det politiske 

udvalg er fokus på at støtte et projekt for de unge mennesker der ikke 

dyrker sport.  

Der er et ønske om at få genåbnet elevkøkkenet ved ungeuniverset – 

bl.a med indretning af elkedel og microbølgeovn. SB udtrykker 

bekymring for om området kan holdes rent. Evt. er det elevrådet der 

kan arrangere at området holdes rent.  

 

 



   
 

  

Punktet tages på en senere dagsorden som særskilt punkt. 

Punktet med erstatningspligt drøftes. Der sendes stadigvæk regninger til forældrene – men 

forsikringsselskaberne er blevet mere skrappe mht. udbetaling af erstatning. Skolerne skal 

generelt være mere skarpe på dokumentationen. 

 

Punktet med at eleverne ikke må forlade skolens område i skoletiden, blev drøftet. Der var 

forslag om, at der på skolens område kunne udpeges et område til brug for elever der ryger. 

Det kan ikke finde sted op skolens område – men skal i givet fald etalbleres på en anden 

matrikel.  

Det er Folketingets beslutning, at der ikke må ryges på offentlige arbejdspladser. Derfor kan 

der ikke ryges i skoletiden – når eleverne ikke må forlade skolen i skoletiden.  

 

 

3. Årshjul for afdelingerne (Johannes og MS) 

Orientering og spørgsmål 

(Bilag udsendes) 

 

Årshjulet blev præsenteret. 

 

 

4. Manglende tilmelding til legepladsdag (SFO) – info (MS) 

Næste skridt 

 

Der kom for få tilmeldinger til en arbejdsdag, hvorefter der blev besluttet at forsøge at 

prikke nogle personer i forbindelse afholdelsen af sommerfesten i SFO. Dette gav ikke noget 

resultat – der var ikke nogen der havde lyst.  

 

Forslag om at lade opfordringen gå ud til alle forældre på skolen – og ikke kun hos 

forældrene til de yngste.  

 

Forslag om at lade eleverne trække deres forældre hen til en arbejdsdag. Det kan evt. ske 

ved at leje en hoppepude eller afholde en løbehjul/skateboard konkurrence – evt. 

løbehjulsrace indendørs. Evt. kan dette arrangeres af elevrådet. 

 

Kan der laves en ”Gram Skole Dag” hvor børn og voksne inveteres. Bliver det i 

svømmebadets åbningstid, kan der grilles og bades fra kl. 20 til 22.  

 

Kim Kawaler, Jeanette, Nina, Johannes og Leif planlægger og arrangerer. Nina og Kim 

inveterer.  

 

 

5. Tildelingsmodeller – orientering fra arbejdsmøde og møde om høringsmateriale 

(Johannes) 

Drøftelse af modeller og høringssvar 

 



   
 

  

Den nuværende model er 5 år gammel – og er med tiden blevet ret kompliceret. Nu ønsker 

politikerne at få udarbejdet en ny og enklere model – der dog ikke må ændre grundlæggende 

på fordeling af ressourcerne mellem de enkelte skoler. 

På samtlige modeller der er forslået, vil der ikke ændre meget på de midler der samlet 

tildeles Gram Skole. 

 

De forskellige modeller blev drøftet – fordele og ulemper for Gram Skole. I særdeleshed 

drøftedes betydningen af det socioøkonomiske indeks betydning for tildelingen.  

 

Uanset hvilken model der anvendes, viser det sig at der mangler penge. 

 

Model nr. 2 er den der peger mest i retning af hvad skolebestyrelsen på Gram Skole kan 

støtte op om. Johannes udarbejder et udkast til høringssvar, der rundsendes til SB. 

 

 

6. Økonomi (LA) 

(Bilag udsendes) 

 

Lars fremlagde regnskabet med virkning fra udgang august. Lige nu tyder det på, at budget 

2019 ender med et minus på 213.000,- Det er ca 70.000,- mere end i august. Der arbejdes 

stadig ihærdig på at få budgettet til at gå i nul – fx har vi opsagt abonnement på 

Jydskevestkysten.  

Som tallene ser ud nu, og hvis vi benytter den nuværende tildelingsmodel, betyder det 

faldende elevtal at vi i 2020 skal spare yderligere 640.000,-. Hvorledes vi imødegår budget 

2020 drøfter vi ihædigt. 

 

 

7. Evt. 

 

Lokalet hvor ”Tilbuddet” skal være, er ved at blive renoveret. Timerne der er tildelt bliver 

indtil viderer benyttet ude i klasserne på fase 1, hvor der er mest behov for det. Der er taget 

kontakt til forældrene til de elever der bliver tilbudt en plads i ”Tilbuddet” når det er færdigt, 

og forældrene har taget godt imod det.  

 

Orientering om skoleårets opstart, herunder opstramning af regler og rammer.  

 

Orientering om ansættelsesudvalget af to pædagoger. 

 

 

Referent 

 

Lars Nielsen 


